
Social- og Indenrigsudvalget

Til: Finansministeren

Dato: 22. februar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 369
Ifølge debatindlæg af chefkonsulent Louise Dybdal for Selveje Danmark bragt i Altinget
den 7. februar 2021 er udmøntningen af de 2,6 mia. kr., som Folketinget udbetalte til
kommunerne i september 2020 som kompensation for corona-relaterede merudgifter til
offentlige og ikke-offentlige leverandører af velfærd, forbundet med betydelig administra-
tion og bureaukrati. Kan ministeren i den forbindelse oplyse, hvor stor en andel af midler-
ne, der er gået til administration i kommunerne af udbetalingerne, og mener ministeren, at
det er en fejl, at udmøntningen til kommunerne ikke har været bundet op på retningslinjer,
kriterier og krav for at minimere unødig administration og bureaukrati? Og vil regeringen i
forbindelse med udbetaling af kompensation for corona-relaterede merudgifter i perioden
efter 1. september inddrage ikke-offentlige velfærdsaktører for at finde en lettere model
for kommunernes udbetaling af kompensation til de enkelte leverandører af velfærd?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marie Bjerre (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Marie.Bjerre@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Kirsten Normann Andersen
formand
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